
Generalforsamling 6. hovedkreds, d. 3. april 2022  

Fremmødte klubber og deres respektive stemmetal: 

• Viby (5 stemmer) Steen Andersen (SA) 
• Århus/ skolerne (6 stemmer) John Rendboe (JR) 
• Nordre (5 stemmer) Poul Erik Nielsen (PEN) 
• Skanderborg (7 stemmer) Jonas Larsen (JL) 
• Syddjurs (4 stemmer) Christian Jensen (CJ) 
• Silkeborg (7 stemmer) Johnny Kout Rasmussen (JKR) 
• Randers (6 stemmer) Sune Hansen (SH) 
• SK68 (10 stemmer) Poul Rewitz (PR) 
• VRS (4 stemmer) Claus Vangsgaard (CV) 
• Åbyhøj (2 Stemmer) Christian Munk (CM) 

og Chesshouse v. Thomas Vestergård (TV) 

Antal stemmer I alt: 58 

Bestyrelsen: 

• Claus Andersen (CA) 
• David Maagaard (DM) 
• Peter Matzen (PM) 
• Erik Mouridsen (EM) 
• Christian Munk (CM) 

1. Valg af dirigent.  

Som dirigent valgtes Johnny Kout Rasmussen, (JKR) fra Silkeborg skakklub. Han konstaterede efterfølgende 
at generalforsamlingen var lovlig indkaldt. 

2. Bestyrelsens beretning  

Claus fremlagde bestyrelsens beretning. Beretningen var primært inddelt i 3 hovedtemaer:  

• Resultatdel: Resultater og turneringer afholdt i 6 hovedkreds, i den seneste sæson. 
• Holdturneringsdel: Primært holdturneringen og dens nye udformning, med grupper sammensat via 

rating-gennemsnit og uden op -og nedrykning. Desuden en idé om at afholde den som en hurtig-
holdturnering, med mulighed for at børn/unge kan deltage.  

• Organisatorisk del: Medlems- og status på klubber i hovedkredsen og hæderstegn.  

Resultatdel, kommentarer: 

PEN. Der havde været få deltagere i årets ÅM. Det kunne være en idé at lave et webmaster/ bestyrelsesmail, 
så indbydelser bedre kan rundsendes. Ofte strander turnerings-indbydelser ved formanden. 

PR. I SK68 kan alle lægge materiale på hjemmesiden. 

Holdturneringsdel, kommentarer: 

JR. Klubbens medlemmer kan ikke forstå den manglende mulighed for oprykning. Det er uforståeligt. 



SA. Helt enig. Vi taber sportsligt. 

PM Hvad er alternativet? Det er svært at få folk til at rykke op. 

SA. Vurderer at vi vil have det samme problem næste sæson. I en igangværende turnering, vil det betyde 
noget med resultatet, altså om der er mulighed for oprykning. 

CV. Grupperne er blevet mere jævnbyrdige nu, der har f.eks. ikke været nogen 1 – 7 resultater. I en 
hurtigskak-holdturnering vil vi miste mange, de unge kommer ikke med. 

SA. Hurtigskak kan være et supplement. 

JKR. Der er ikke noget forslag om en hurtigskak-turnering. 

PEN. Hvis ideen overlever, kan hurtigturneringen afvikles i Chesshouse. Desuden var der ros fra holdlederen i 
Nordre, omkring holdturneringen. Sidste år var der 168 deltagere, i år over 200. 

CJ. Syddjurs havde haft store problemer med at stille hold. Der skal være noget at spille for, og flere gange 
havde der været forskel i holdopstillingen, og på de hold vi møder.  

SA. Det kan aldrig lade sig gøre at inddele grupperne helt retfærdigt. 

CA. Nu er det ligesom i de koordinerede turneringer, i gamle dage. Man spiller ikke om oprykning i 
koordinerede turneringer. 

DM. Alternativet er at samarbejde med andre hovedkredse, som tidligere er foreslået. 

PEN. Man kan godt spille skak, uden noget at spille om.  

CV. Der var heller ikke problemer med holdturneringen i VRS. Der var i stedet problemer med reserver. 

JR. Man kan ikke sammenligne holdskak og individuel skak. Holdskak er også sammenhold. Vi ønsker et 
oprykningssystem. Hvad gør man i andre hovedkredse? 

SA. I holdskak kæmper man for holdet, det er ånden i det. 

PR. Vi har ikke hørt nogen klager over det nye system. Og tænker ikke at klubberne decideret tænker i at 
have stærke reserver.  

JL. I Skanderborg Skakklub stemte vi for forslaget sidste år, og støtter det fortsat. 

CA. Der er forskellige opfattelser af det. Det kunne evt. være et tilvalg om man ville rykke op. 

CJ. En holdturnering for unge, skal helst foregå på en almindelig klubaften. 

JR. Det er vigtigt at kunne glæde sig over en oprykning. 

CV. VRS ønskede ikke at rykke op. En opfordring kunne være at samle holdlederne inden turneringsstart. For 
at afstemme ambitionerne.  

CJ. Syddjurs har ikke en bestemt holdaften. Kampene var spredt meget i denne sæson. Det er uheldigt. 

SA. Alle klubber skulle have forskellige dage at spille. 

SA. Det er bedst, hvis alle hold spiller i de samme uger. 

CV. Det er positivt med forskellige spilleuger, for forskellige hold. 



PEN. Vi afholder spillermøde hvert år, og sætter en aften af på det.   

TV. Man kunne evt. afholde en landsdækkende holdturnering? 

Organisatorisk del, kommentarer: 

SA. Har ikke hørt om webmaster/ bestyrelsesmail, men synes det er en god idé. 

CA. Sidste år var Hillerød Skakklubs formand på besøg og kom med mange gode ideer. De slides han 
benyttede blev rundsendt til klubberne. 

PEN. Nordre har afholdt 90-års jubilæum sidste år. 

JR. Århus/Skolerne er en fusionsklub, som har 50-års jubilæum i år. Det fejres med en IM-turnering i år og en 
GM-turnering (næste år?) + evt. en koordineret turnering. 

JL. Skanderborg fylder 100 år, næste år. 

CV. VRS fylder 75 år, næste år. 

Hæderstegn: Århus/ Skolernes Skakklub og Leo Starup, Randers Skakklub. 

Beretningen blev herefter enstemmigt godkendt. 

 

3. Fremlæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse  

Kasserer Erik Mouridsen gennemgik herefter regnskabet. 

Pt. Har hovedkredsen et overskud på 10.372 kr. 

Beløbet til møder og kørsel, var denne gang noget lavere end de foregående år. Primært pga. corona. 
Møder var afholdt elektronisk, men Claus havde også flere gange fået et lift fra 7 HK, i forbindelse med HB-
møderne. 

Kommentarer: 

PEN. Hvor mange enkeltmedlemmer er der i hovedkredsen.  

EM. Pt. er der 13 personer.  

SA. Man kunne slå halv skade med 7 HK, i forbindelse med transport af Claus. Claus havde foreslået det, 
men det var blevet høfligt afvist. 

JL. Hvad sparer hovedkredsen op til? Vi har et pænt overskud og pengene bør bruges til noget. 

DM. Kom med nogle forslag, til brug af nogle af pengene. 

PEN. Bestyrelsen skal have ros, for tiltagene for at hjælpe de små klubber. 

CA. Flere børn og unge burde lære at spille skak, særligt i Aarhus. Måske kunne nogle af pengene bruges til 
det? 

JR. Der ofte er et skel imellem børn og unge. Koncentrationsniveauet er forskelligt. Man skal være 
opmærksom på, at der er forskel på børne -og ungdomstræning. 



Regnskabet blev herefter enstemmigt godkendt.    

4. Indkomne forslag  

Der var ikke indkommet nogen forslag  

5. Fastsættelse af indskud til holdturneringen  

Med baggrund i hovedkredsens gode økonomi, stiller bestyrelsen forslag om 0. kroner i indskud til den 
kommende holdturnering. 

Forslaget blev vedtaget.  

For stemte: Viby, SK68, Silkeborg, Århus/ Skolerne og Nordre. Imod stemte Skanderborg og VRS. Hverken 
for eller imod stemte Syddjurs, Randers og Åbyhøj. 

6. Fremlæggelse af budget og fastlæggelse af kontingent  

Uændret kontingent 

7. Valg 

• Kasserer Erik Mouridsen genvalgt. 
• Bestyrelsesmedlem David Maagaard genvalgt   
• Bestyrelsesmedlem Christian Munk udtræder af bestyrelsen, nyt bestyrelsesmedlem er Eivind 

Orting Simonsen (VRS).  
• Bestyrelsessuppleanter 1. Lars Rasmussen og 2. John Rendboe genvalgt. 
• Revisor Lars Rasmussen genvalgt. 
• Revisorsuppleant Johnny Kout Rasmussen genvalgt. 
• Turneringskomiteens 3 medlemmer genvalgt (Johnny Rasmussen, Morten Rasmussen og Lars 

Hougaard). 
• Turneringskomite-suppleant Tom Petri Petersen genvalgt. 

 

Referent: Christian Munk 

 


